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Referent Stephan Reinemer  

Til stede 

Niels Henrik Gregersen (formand, ViP), Anna Ravn (Stud.), Ellen Harms 

(Stud.), Miamaja Sichlau Nielsen (Stud.), Marlene Ringgaard Lorensen 

(studieleder), Maj-Britt Johannsen (studiechef), Stephan Reinemer (Sekr.) 

Afbud 

Jesper Høgenhaven (ViP), Tine Reeh (ViP) 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Det noteredes at der var afbud fra 2 ViP-medlemmer, og at der var  

Punkt 4 og 7 udgår til maj-mødet 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 

Nævnet godkendte referat fra seneste SN-møde i marts 2022, og 

drøftede de punkter der krævede opfølgning. 

 

Ad 3) Beslutning: Ansøgninger om merit og dispensation 

Nævnet behandler i lukket forum dispensationsansøgning og 

orienteres om evt. særlige sager siden sidste møde. Der var ingen 

sager til behandling dette møde. 

 



 

SIDE 2 AF 4 Ad 4) Drøftelse: Proces for merit / startmerit 

Punktet udgik til seneste behandling ved maj-mødet. 

Nævnet drøftede kort årsagerne til at arbejdet skal forberedes og 

skal effektueres på ganske kort tid i august inden studiestart. 

 

Ad 5) Drøftelse: Opfølgning på Uddannelsesredegørelsen 2021 

Studienævnet gjorde status over de initiativer der blev iværksat i 

opfølgningsplanen i 2021 (i uddannelsesredegørelsen for BA- og 

KA-Teologi). 

Studieleder fremlagde redegørelserne og de nævnte 

opfølgningspunkter: 

BA: 

Studiegrupper og studiegruppedannelse foregår i studiestarten og 

det er aftalt at evaluere processen foråret 2023 baseret på erfaringer 

efter studiestart 2022. 

Faglige mentorgrupper er under evaluering ved en 

spørgeskemaundersøgelse i foråret 2022. Formodningen er at de 

allerede stærke studerende benytter tilbuddet, mens de studerende 

der faktisk har mest gavn af det ikke deltager. Studieleder laver 

udkast til spørgsmål, og hører faglærerne i BK og KH1, SN-

formandskabet og SN-studenterrepræsentanterne inden 

administrationen bidrager til selve udsendelsen. 

Der blev spurgt til erfaringer fra lektiecafeen, hvor det er indtrykket 

at tiltaget er velbesøgt og velfungerende.  

Hvad angår optaget af §1a-studernede via Åbent Universitet og 

monitoreringen af deres studiefremdrift, så kan udviklingen følges 

af studieleder. Der ses endnu ikke en tendens. 

KA: 

Dimittendledigheden er fortsat relativt høj, men nævnet noterer sig 

at der nogle år efter dimission (og målingen) ses et væsentlig fald.  

Der har været dialog med fagrådet, og der er tiltag på vej til 

annoncering af praktikpladser og jobopslag og andre karrieretiltag. 

 

Ad 6) Drøftelse: Barrierer i uddannelsen 

Studienævnet bad på møde marts 2022, studenterrepræsentanterne 

bringe spørgsmålet om barrierer i uddannelsen videre til drøftelse i 

fagrådet. 

Studenterrepræsentanterne havde fremsendt skriftlig redegørelse 

for fagrådets drøftelse. 

Særligt bemærkedes boligforhold og økonomi, og det forhold at 

mange teologistuderende ikke får SU, fordi det ikke er første 

uddannelse, og mange derudover har en familie at forsørge. 



 

SIDE 3 AF 4 Et andet vigtigt punkt var ønsket om at dygtiggøre sig og fordybe 

sig i uddannelsens fag, som i sig selv kan være 

studietidsforlængende. 

Nævnet drøftede mulighederne for udlandsophold, og om 

uddannelsernes opbygning er en hindring deraf. 

Yderligere blev det bemærket, at semestre hvor der er flere 

sprogfag (herunder NT1) skaber forsinkelse. Det blev i den 

forbindelse påpeget at det ikke er strengt nødvendigt at mestre alle 

sprogene fuldkomment – det er tilstrækkeligt at bestå fagene. 

Det blev særlig efterspurgt en vurdering fra underviserne i sprogfag 

(og andre) af hvad der er nødvendigt at kunne og hvad der er godt 

at vide (men ikke nødvendigt at mestre). 

Studenterrepræsentanterne nævnte også at der kunne gøres mere ud 

af sommerskoler – så forsinkelser kan indhentes. 

Det vil dog kræve at obligatoriske fag udbydes som sommerkurser. 

Studienævnet takkede for fagrådets input og beskrivelse af barrierer 

i uddannelsen, og hæftede sig særligt ved gennemsigtighed i 

uddannelsens krav og forventninger. Nævnet vil arbejde for at det 

gøres klart særligt at sprogfagene er redskabsfag, og viderebringe 

fagrådets kommentarer i det kommende studieordningsarbejde.  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

Ad 7) Drøftelse: Kvalitetsrapporter 

Punktet udgik til maj-mødet 

 

Ad 8) Drøftelse: Orientering om KUs 4 uddannelsesstrategiske 

temaer 

Studienævnet drøftede de seneste udmeldinger fra 

reformkommissionen og drøftede på den baggrund KUs aktuelle 

initiativer for uddannelsesudvikling. 

Studienævnets formand fortalte om de nedsatte grupper: 

Studenterrekruttering drøftes i en arbejdsgruppe som en vurdering 

af hvad den gode studerende er og universiteters ansvar for social 

mobilitet. 

Uddannelsesstruktur drøftes under ønsket om øget fleksibilitet 

mellem uddannelserne på KU. I gruppen er der også stort fokus på 

kernefagligheden, og at denne defineres på de enkelte fakulteter. 

 

Ad 9) Mindre sager og meddelelser 

Kursusbeskrivelse for KH3’s metodedel sendes i skriftlig-høring 

med kort svarfrist. 

Udviklingen af digitale undervisningsevalueringer er godt på vej. 

Et nyt spørgeskema skal udarbejdes. Nævnet nedsatte et udvalg 

med Niels Henrik Gregersen og Ellen Harms, som sammen med 



 

SIDE 4 AF 4 CAS udarbejder forslag til spørgeskema der kan sendes i høring i 

afdelingerne. 

 

Ad 10) Studielederens punkt 

Der er seminar på vej til udveksling af gode erfaring fra 

nedlukningstiden. TEACH deltager og kan bistå i den digitale 

udvikling. 

Der er midler fra KU til højere grad af praksisintegration i 

undervisningen. 

 

Ad 11) Nyt fra de studerende 

Anna Ravn skal på udlandsophold, derfor skal Helga Maria Ishøy 

Carstens indkaldes som gæst fra næste møde – suppleant i efteråret. 

 

Ad 12) Kommende møder og årshjul 

Ændringer af mødedatoer for maj og juni: 

Juni-møde ændres til 27. juni 9.30 – 13.00 med frokost 

Maj-mødet ændres tidspunkt til 12.00 – 14.15 

 

Ad 13) Eventuelt 

Intet yderligere 
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